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Białe Błota, 31.08.2021 r. 

 
BRG.0002.10.2021 

 

Protokół 

z XLIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 31.08.2021 r.  
w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach ul. Czysta 1a. 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do godziny 20:30. 
Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Anna Banaszek 
Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 
Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  
i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 
 

W sesji udział wzięli:  

1. Radni Gminy Białe Błota (w posiedzeniu wzięło udział 20 członków); 
2. Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak; 
3. Sekretarz Gminy Ewa Galicka; 
4. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska; 
5. Sołtysi sołectw Gminy Białe Błota; 
6. Adwokat Joanna Cajtel; 
7. Pracownicy Urzędu Gminy Białe Błota; 
8. Mieszkańcy; 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XLIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLII i XLIII Sesji 8 Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami.  

7. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota za rok 2021 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032 

3) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli 

określonych w art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. a-c ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela 

oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk 
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o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Białe Błota.  

4) w sprawie nadania nazwy obiektowi sportowemu w Łochowie przy ulicy Dębowej 18D 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku lub klubie dziecięcym prowadzonym przez 

Gminę Białe Błota oraz warunków zwolnienia z ponoszonych opłat. 

6) w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

gminy Białe Błota”.  

7) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Ciele. 

8) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Białe Błota.  

9) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. w sprawie sprzedaży na 

rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, stanowiącej 

własność Gminy Białe Błota.  

10) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Białe Błota.  

11) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  

12) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  

13) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  

14) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  

15) w sprawie przyjęcia przez Gminę Białe Błota do zasobów dróg gminnych, dróg równoległych, 

dojazdowych, łączących odcinki dróg lokalnych realizowanych przez Generalną Dyrekcję 

Dróg Krajowych i Autostrad w ramach rozbudowy DK25 i budowy drogi ekspresowej S5 i 

S10.  

16) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe 

Błota. 

17) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Przyłęki. 

18) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Rzemieślniczej i Jałowcowej w 

miejscowości Przyłęki, gmina Białe Błota. 

19) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Jasinieckiej i Jesionowej oraz ulic 

Słonecznej i Ceramicznej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota. 

20) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w rejonie ulic Osiedle i Ogrody w miejscowości Ciele, 

gmina Białe Błota. 

21) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów w rejonie ulic Drzewnej, Cedrowej i Sosnowej w miejscowości 

Białe Błota, gmina Białe Błota. 

22) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Łochowo. 
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23) w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych 

poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy.  

24)  sprawie odwołania Pana Sławomira Ruge z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Białe Błota. 

25) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz 

ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2018-2023.  

8. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

9. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

10. Zakończenie obrad XLIV Sesji VIII Kadencji. 

 
Ad. 1. Otwarcie XLIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 
quorum. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, oraz  powitał wszystkich zebranych. 
Sprawdzono obecność. 
 
Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 
 
Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Anny Banaszek. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wybór sekretarza obrad radnej Anny Banaszek . 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (5) 
Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 
 
Kandydatura radnej Anny Banaszek na sekretarza obrad została przyjęta. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad XLII i XLIII Sesji 8 Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad XLII i XLIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
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ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (5) 
Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 
 
Protokoły z obrad XLII i XLIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały przyjęte. 
 
Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz odczytał informacje w zakresie danych osobowych. 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wniosła o wprowadzenie do 
porządku obrad trzech uchwał:  

1) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.8.2021 na działalność Kierownika Zakładu 
Aktywności Zawodowej w Białych Błotach.  
2) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.9.2021 na działalność Dyrektora Gminnego 
Ośrodka Kultury w Białych Błotach 
3) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.10.2021 na działalność Dyrektora Gminnego 
Centrum Kultury w Białych Błotach 

Głos zabrała radna Maria Wolsztyńska stwierdzając, że te uchwały wpłynęły rano, jeżeli chodzi o 
skargę na Dyrektora ZAZ również dzisiaj wpłynął wynik audytu i tę uchwałę należałoby wycofać i 
wprowadzić dopiero po zapoznaniu się radnych z audytem, żeby porównać wersje, bo są sprzeczne. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, że Komisja zakończyła działanie 
w sprawie tych skarg we wtorek poprzedniego tygodnia, czekano tak długo na opinię. W tym 
samym dniu sporządzono uzasadnienia i uchwały, nie jest to wina Komisji. Komisja zapoznała się z 
pismem w sprawie audytu w ZAZie i nadal podtrzymuje decyzję o tym, że skarga według Komisji 
została rozpatrzona i jest innego zdania niż audytorzy. Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że 
przeczytała opinię audytorów, jednak z tego, co wie nie wszyscy zdążyli zapoznać się z tym audytem 
i podtrzymała wniosek o wycofanie tej uchwały. Radna Magdalena Sznajder przypomniała, że 
Komisja ma termin na to, żeby uchwałę przegłosować, jeżeli tej uchwały nie przegłosujemy 
będziemy musieli się spotkać w tygodniu jeszcze raz. Radna Wolsztyńska zapytała czy Komisja 
zdawała sobie sprawę z tego, że audyt jest w trakcie przeprowadzania w związku, z czym należałoby 
się wstrzymać do czasu wydania opinii i analizowania tego tematu. Przewodnicząca Komisji 
odpowiedziała, że audyt nie ma nic wspólnego ze sprawą, która jest rozpatrywana przez Komisję. To 
nie my, jako Komisja przeprowadzaliśmy audyt, tylko był on przeprowadzony na żądanie Wójta. Nikt 
z audytorów z Komisją się nie skontaktował. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził 
głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad pojedynczo każdego z projektu 
zaproponowanych uchwał. Przewodniczący odnotował pojawienie się na obradach radnego Piotra 
Mądrzyńskiego. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 
1510.8.2021 na działalność Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w Białych Błotach 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (8) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Michalak, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 
 
PRZECIW (10) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 
Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (3) 
Karolina Lachowicz, Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 
 
Zmiana do porządku obrad nie została przyjęta. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie w sprawie rozpatrzenia skargi  
Nr BRG.1510.9.2021 na działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Białych Błotach 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (12) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek 
Krzyżanowski, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 
 
PRZECIW (6) 
Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (3) 
Karolina Lachowicz, Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 
 
Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 
BRG.1510.10.2021 na działalność Dyrektora Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof 
Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna 
Tomicka 
 
PRZECIW (8) 
Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (3) 
Karolina Lachowicz, Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 
 
Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie porządku obrad wraz z poprawkami. 
 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (13) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Mądrzyński 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Magdalena Burdanowska, Patrycja Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Maria 
Wolsztyńska 
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NIEOBECNI (3) 
Karolina Lachowicz, Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 
 
Porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz złożył informację na temat działalności  
w okresie międzysesyjnym.  

Nastąpiło wręczenie kwiatów i podziękowań ustępującej z funkcji Sołtysa Białych Błot p. Marii 
Płotkowskiej. 

Przewodniczący oddał głos przedstawicielowi Stowarzyszenia Trzy Doliny. Prezes Lokalnej Grupy 
Działania „Trzy Doliny” Pan Leszek Kuziak przedstawił procedurę pozyskiwania środków związanych 
z kulturą, Gmina Białe Błota występuje o 93 000,00 zł dofinansowania na cały projekt, w tym jest 
dofinansowanie na stroje na dwa zespoły i na publikacje towarzyszące wydarzeniom.  Radny Łukasz 
Wyszomirski, który dołączył do obrad, zapytał czy gmina wiedziała o tym dwa miesiące temu. 
Zauważył, że po raz drugi głosujemy w ciągu bardzo krótkiego okresu czasu o pieniądze dla Gminnego 
Centrum Kultury, w miesiącu czerwcu była to kwota ponad 300 000,00 zł. Nie udało się wówczas 
uzyskać informacji, na co to było, ta propozycja nie była omawiana na Komisji Budżetowej, na innych 
komisjach, były próby sprawdzenia, na co idą pieniądze w Gminnym Centrum Kultury. Jest za późno 
abyśmy na sesji podejmowali decyzję w sprawie środków, które co dwa miesiące wracają jak 
bumerang w propozycjach urzędu o kolejne dofinansowanie Gminnego Centrum Kultury, które na 
ten rok dostało ponad 1 300 000,00 zł. Pan Leszek Kuziak wyjaśnił, że jako Lokalna Grupa działania 
ogłasza konkurs podając, komu jest dedykowany, wówczas wszystkie gminy składają wnioski. Jeżeli 
wszystko się zgadza pod kątem merytorycznym i formalnym, środki zostają przyznane na zasadzie 
podpisania umowy. Przed podpisaniem te środki są zagwarantowane, w momencie, gdy była tu 
podpisana umowa środki musiały być zagwarantowane, kwestia tego czy gmina w danym momencie 
się nie wycofuje, wówczas umowa jest rozwiązana i środki z powrotem wracają do nas i jest ogłaszany 
konkurs. Państwo mając podpisaną umowę nie chcecie realizować, bo nie macie środków, musicie 
rozważyć czy chcecie to realizować. Sama procedura ubiegania się o środki jest bardzo pracochłonna, 
dofinansowania jest około 70% z naszej strony, szkoda, aby te pieniądze przepadły. Przewodniczący 
poprosił o informację Panią Skarbnik czy te środki zostaną wpisane do budżetu czy zwrot tych kosztów 
70% wraca do budżetu czy zostaje w GCK. Pani Skarbnik odpowiedziała, że dotacja przyznana jest 
Gminnemu Centrum Kultury, z naszej strony potrzebne jest zabezpieczenie na wkład własny ze strony 
GCK na zadania, na które pozyska środki w wysokości 70%. Gmina, aby móc zabezpieczyć udział w 
projekcie unijnym winna przekazać na podstawie dotacji podmiotowej instytucji kultury wkład własny 
na realizację takiego zadania. Przewodniczący zapytał czy pieniądze, które wracają, wracają do 
budżetu gminy czy zostają w ośrodku kultury. Skarbnik odpowiedziała, że jeżeli nie są wydatkowane 
na ten cel wracają GCK musi rozliczyć się z wydatkowania środków dotacji podmiotowej, jeżeli nie 
wydatkuje na ten cel musi zwrócić do budżetu po zakończeniu roku. Prezes Lokalnej Grupy Działania 
„Trzy Doliny” Pan Leszek Kuziak wyjaśnił, że jest to refundacja najpierw trzeba wydać pieniądze, całe 
100% a później przy rozliczeniu 63,63% wracają do tego, kto podpisuje umowę. Jeżeli podpisuje 
Gminny Ośrodek Kultury to tam pieniądze wracają, dalej są różne możliwości, każda gmina inaczej 
sobie to reguluje. Przewodniczący zapytał, kiedy te pieniądze ze zwrotu wpłyną, na co Pan Leszek 
Kuziak odpowiedział, że zależy to od podmiotu, który realizuje daną operację, można po miesiącu 
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złożyć wniosek o rozliczenie, datą graniczną jest 2 lata, czas zależy od tego, który realizuje projekt. 
Radny Sławomir Ruge zapytał skąd te środki zostały zabezpieczone, z jakiego paragrafu, z jakiego 
działu, zostały zabezpieczone, Rada by chciała wiedzieć, z jakiej puli. Pani Skarbnik odpowiedziała, że 
w 2020 roku do projektu budżetu, wniosek Dyrektor GCK związany był z tymi projektami, poprzednia 
zmiana, która w czerwcu była wniesiona ze strony GCK i ze strony akceptacji pana Wójta również 
dotyczyło tych zadań. Jeśli chodzi o te dwa zadania kwota cały czas jest ta sama i Pani Dyrektor GCK 
wnioskuje o zabezpieczenie tych środków. To nie jest deficyt, GCK jest odrębną jednostką, ma swoją 
osobowość prawną, ma swój plan finansowy, bilans, swoje finansowanie, ale jeżeli chce brać udział 
w projektach wnioskuje o zapotrzebowanie na środki. Bo wniosek można złożyć bez kontrasygnaty 
zabezpieczenia środków na chęć wzięcia udziału i stara się od początku roku o zabezpieczenie w 
postaci finansowej, czego nie otrzymuje ze strony Radnych Gminy Białe Błota. Radny Łukasz 
Wyszomirski, powiedział, że dołącza się do głosu radnego Ruge, jest zaskoczony tym, że procesowane 
jest to od roku 2020, 31 grudnia 2020 roku była sesja budżetowa, były przekazane środki do 
Gminnego Centrum Kultury, radny zdementował słowa Pani Skarbnik, że radni zabierają środki dla 
GCK, radny przypomniał, że rok do roku patrząc te środki są coraz większe. Wnioski są dwa, jeżeli GCK 
występuje w jakiś projektach to powinno te środki zabezpieczyć, teraz oczekuje od nas wszystkich 
jakiś dodatkowych środków, po drugie dziwna sytuacja, że składa się wniosek nie mając gwarancji, że 
te środki wpłyną. Jeżeli dzisiaj wydatkujemy te przykładowe 100 000,00 zł wróci 70 000,00 zł, ale 
Gmina nie odzyska tych pieniędzy, Gmina dodatkowo budżetuje GCK. Być może ta działalność jest ze 
wszech miar słuszna, potrzebna, natomiast na dzień dzisiejszy radny widzi to tak, że GCK na rok 2021 
otrzymał 1 300 000,00 zł z hakiem, które przekazaliśmy w grudniu i blisko 400 000,00 zł, które mamy 
przekazać dzisiaj a rok się jeszcze nie skończył. Głos zabrała Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska 
mówiąc, że dotacja, o którą wnioskuje GCK wynosi dokładnie 322 667,00 zł, wyszczególnione w 
uzasadnieniu do projektu uchwały budżetowej, prowadzenie instytucji kultury jest zadaniem 
własnym gminy, każde środki przeznaczane na gminną instytucję kultury są środkami gminy i 
działalnością gminy. Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał wystąpienie Pani Wicewójt z Komisji w 
tym roku, w którym mówiła, że macie Państwo braki kadrowe, że nie wyrabiacie się z projektami, 
realizacjami, dlatego opór budzi sytuacja, w której przekazujemy bardzo duże środki na inne zadania, 
niż na te, które zgłaszają radni i mieszkańcy. Skarbnik odpowiedziała, że środki są, jeżeli są 
zabezpieczone w projekcie budżetu i nie mają wpływu na procedurę, procedura przedłużająca się to 
jest jedna rzecz, środki, które możemy zabezpieczyć, jako gmina na funkcjonowanie, na działalność 
między innymi instytucji kultury są wystarczające. Głos zabrał radny Bronisław Balcerowski, który jest 
członkiem zespołu Łochowianie, dostał stój Łochowiana, który był cerowany, zniszczony, sam 
osobiście starał się, aby zespół dostał nowe buty z dofinansowania od Urzędu Marszałkowskiego. 
Jeżeli chcemy, aby ta kultura ludowa, folklor istniał warto go wesprzeć, aby ci ludzie, którzy nas 
reprezentują dobrze się czuli, bo jeżeli będą mieli byle jakie stroje, buty, dojdzie do tego, że 
członkowie zrezygnują i będziemy się czuć moralnymi sprawcami tego, że to nam jest niepotrzebne. 
Radna Aleksandra Lubońska zadała pytanie Dyrektor Gminnego Centrum Kultury na temat 
reaktywacji zespołu i czy jest szansa, aby był zespół osób dorosłych i dzieci. Głos zabrała Violetta 
Drążkowska Dyrektor GCK przedstawiając pokrótce wniosek oraz kwestię zespołu, wyjaśniła, że w 
kulturze ludowej nie tworzy się samoistnych zespołów dziecięcych, ponieważ one się rozpadają, 
tworzy się grupy, które są związane ze środowiskiem. Będzie to grupa osób, które są dorosłymi, 
młodszymi od uczestników dotychczasowego zespołu ludowego. Kolejnym elementem wniosku, 
który przedstawiła Dyrektor, są tablice historyczne. Radna Aleksandra Lubońska zapytała o szansę 
reaktywacji zespołu Złote Łany, czy będzie reaktywacja tylko zespołu dorosłych czy osoby dorosłe i 
młodsze mogły utworzyć drugi zespół, czy Pani Dyrektor ma na to wizję. Dyrektor Gminnego Centrum 
Kultury odpowiedziała, że oczywiście, że tak, gdyby nie miała, nie rozmawialibyśmy na ten temat, 
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jeżeli Państwo przegłosujecie, żeby zwiększyć środki to zespoły, które są w naszych marzeniach, będą 
mogły powstać. Radna Magdalena Sznajder poinformowała, że w dniu wczorajszym odbyła się 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu, na której to zostało przedstawione 
rozliczenie GCK, jednak na zadawane pytania nie uzyskaliśmy odpowiedzi, zasłaniano się 
tajemnicami, przykro radnej, ale nie podniesie ręki za czymś, co potem nie jest rozliczane, bo jest 
owiane jakąś tajemnicą. Za każdym razem jak prosimy o rozliczenie to nie jest ono takie, żeby 
satysfakcjonowało radnych. Radna skierowała się do radnej Marii Wolsztyńskiej, która miała się 
dowiedzieć na temat zespołu. Radna Sznajder powiedziała, że jeżeli chodzi o kolejną dotację, 
najpierw trzeba by było rozliczyć się z wszystkich środków, które wpłynęły do GCK a potem możemy 
kolejne przelewać. Radna Wolsztyńska potwierdziła, że zespół Złote Łany został zawieszony, w 
zeszłym roku działalności nie można było prowadzić, do końca roku działalność zespołu nie zostanie 
przywrócona, natomiast w przyszłym roku jest to bardzo prawdopodobne. Radna Wolsztyńska 
wyraziła, że jest za przyznaniem dotacji na te zadania, które zostały ujęte we wniosku. 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz oddał głos Zastępcy Wójta Pani Annie Jankowskiej-
Cepak, która podziękowała Panu Leszkowi Kuziakowi za przybycie, skierowała słowa do radnego 
Wyszomirskiego, że jeżeli ma obawy, że ta dotacja będzie przeznaczona na coś innego, zostanie źle 
wydatkowana, to jest to dotacja celowa, w przypadku niewykorzystania takiej datacji ona musi zostać 
zwrócona do instytucji, która tej dotacji udzieliła. Przewodniczący zakończył omawianie tego tematu. 
Prezes Lokalnej Grupy Działania „Trzy Doliny” Pan Leszek Kuziak podziękował za zaproszenie, 
poinformował radnych o kolejnych środkach, o które będzie można wnioskować.  

Ad. 6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami.  

W imieniu Wójta Gminy Białe Błota Dariusza Fundatora informację na temat działalności w okresie 
międzysesyjnym złożyła Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak. 

Przewodniczący poinformował, że w związku brakiem punktu dot. uwag, wniosków sołtysów w 
sprawie uchwał, jeżeli będą uwagi, będzie udzielał głosu przy uchwałach. 

Na wniosek Radnego Łukasza Wyszomirskiego Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
zarządził 15 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 
 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota za rok 2021 

Katarzyna Strzygocja-Kowalska Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany do uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na rok 2021 oraz wniosła o przyjęcie autopoprawką zmiany na 
podstawie wniosku Kierownika Centrum Obsługi Edukacji i Sportu, dot. zwiększenia planu w dziale 
801 oświata i wychowanie, rozdział 80149.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka wprowadzona przez Skarbnika Gminy na podstawie wniosku Kierownika COEiS.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
 
ZA (14) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof 
Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Maria 
Wolsztyńska 
 
PRZECIW (5) 
Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Anna Banaszek 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 

Rada Gminy Białe Błota przegłosowała autopoprawkę zgłoszoną przez Skarbnik Gminy dotyczącą 
zmian w projekcie do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe 
Błota za rok 2021. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota za rok 2021.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, 
Maria Wolsztyńska 
 
PRZECIW (10) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota nie podjęła uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy Białe Błota za rok 2021.  
 
Pani Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska powiedziała, że mnóstwo zadań inwestycyjnych nie 
będzie realizowanych, zmiany budżetowe były bardzo szczegółowo omawiane na Komisji Budżetu, 
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Skarbnik życzyłaby sobie, aby wszyscy radni uczestniczyli w takiej Komisji, aby mieli informacje na 
każdy temat, o każdej zmianie. Poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. 
 
2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032 
 
Skarbnik złożyła wniosek o wprowadzenie autopoprawki na podstawie złożonego wniosku przez 
Referat Inwestycji, poprosiła o wprowadzenie zadania Budowa ogrodzenia cmentarza komunalnego 
wraz z parkingiem i infrastrukturą wewnętrzną w Białych Błotach oraz zadania Budowa ul. 
Ślesińskiej w Łochowicach z kwotą limitu na rok 2022. 

O głos poprosiła Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak, która odniosła się do niepodjęcia uchwały 
budżetowej i konsekwencji tego, w tym niemożność podpisania umów z funduszu dróg 
samorządowych, wymieniając poszczególne ulice i inwestycje. Radny Łukasz Wyszomirski nie 
rozumie zdziwienia tym, że część radnych zagłosowała przeciwko budżetowi, stawiacie radnych pod 
ścianą, konstruując w ten sposób budżet, przemycając dla siebie istotne wpłaty czy wypłaty z 
budżetu i teraz przerzucacie Państwo na radnych odpowiedzialność za to, że tak skonstruowaliście 
budżet, którego my w całości, w takiej formie, nie mogliśmy przyjąć. Nie jest prawdą, że nie będzie 
dofinansowania ul. Jaworowej, bo jestem oczywiście „za”. To, co dzisiaj rozmawialiśmy na temat 
GCK, braku możliwości kontroli wydatkowania środków, braku informacji, cały czas żądania więcej, 
nie możecie Państwo nas szantażować, że wprowadzacie pieniądze dla GCK w budżet, który jest tak 
bardzo inwestycyjny, tego typu zadania, prace wymagają rozmów, ustaleń. Radny czuje się 
postawiony pod ścianą, jak nie zgodzi się dać pieniądze dla Gminnego Centrum Kultury to cała 
gmina stanie w inwestycjach. Ludzie śledzą działania, dokonania na BIPie, dlaczego wydatki 
majątkowe są wykonane, jeżeli chodzi o wydatki z budżetu gminy w 11%. Jeżeli po raz kolejny 
słyszę, że radni są źli, bo nie dali pieniędzy na inwestycje, to jest nieprawda, zgadzam się na 
inwestycje, ale mam dosyć finansowania instytucji, która permanentnie nie mówi na co wydaje 
pieniądze, co robi z pieniędzmi. Radny już słyszy, dlaczego tak dużo dajecie na GCK, co oni takiego 
robią, muszę się z tego tłumaczyć, ale nie mogę tam zrobić kontroli.  Zastępca Wójta Pani Anna 
Jankowska-Cepak odniosła się do inwestycji, była Komisja Budżetu, na której wszystkie zmiany 
zostały dokładnie omówione przez Panią Skarbnik i przez osobę Pani Wicewójt, były zadawane 
pytania, na wszystkie pytania udzielone były rzetelne i rzeczowe odpowiedzi. Czas na składanie 
wniosku o nieprzekazaniu środków na GCK był na Komisji Budżetu, po to tam byliśmy, Pani 
Wicewójt nie rozumie niepodejmowania uchwały budżetowej, nie jest prawdą, że otrzymamy 
dofinansowanie. Żeby podpisać umowę o dofinansowanie musimy mieć podpisaną umowę 
rozstrzygającą postępowanie o zamówienie publiczne, nie mając pełnych środków zabezpieczonych 
w budżecie na chociażby ulicę w Łochowie takiej umowy podpisać nie mogę, a tym samym podpisać 
umowy o dofinansowanie. Nie jest prawdą, że cokolwiek przemycamy, zmiany dot. zwiększenia 
środków dla GCK też były omawiane na Komisji Budżetu i na Komisji Oświaty. Jeżeli Państwo nie 
zgodziliście się z tą zmianą, to trzeba było złożyć do Urzędu wniosek o dokonanie zmiany 
autopoprawką i zostałoby to dokonane. Niczego nie przemycamy, budżet jest mieszkańców, nie 
radnych, nie urzędu. Trzeba było złożyć wniosek o zmianę tylko w zakresie GCK. Nie ma powodu, 
dlaczego państwo w ogóle nie podejmujecie całej uchwały zmian do budżetu, komplikuje to nam 
zadania inwestycyjne i szereg zadań, które czeka na podpisanie umowy. Skarbnik Gminy Katarzyna 
Strzygocka-Kowalska wskazała zadania od wojewody z budżetu państwa, które nie będą mogły być 
realizowane. Są zadania, które możemy przyjąć tylko w drodze sesji, przez głosowanie radnych, nie 
możemy tego zarządzeniem przyjąć. Skarbnik poprosiła Przewodniczącego Rady Gminy o 
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zobowiązanie radnego Łukasza Wyszomirskiego o wyjaśnienie słowa „przemycacie”, wszystko jest w 
uzasadnieniu do uchwały budżetowej, jest zapisane bardzo szczegółowo, było omawiane na Komisji 
Budżetu, to słowo osobiście ją uraża, do kogo było to skierowane. Radny Łukasz Wyszomirski 
zauważył, że w czerwcu miały być środki na GCK, wówczas jego poprawką te środki zostały zdjęte, 
po dwóch miesiącach one wracają, ile razy chcecie Państwo je wprowadzać, ile razy można 
głosować środki dla jednej instytucji, to rozumiem przez słowo „przemycacie”, przecież te środki już 
raz zdjęliśmy w czerwcu tego roku, a one po raz kolejny wracają na sesję, nam zarzucacie, że nie 
głosujemy za inwestycjami, to Państwo przygotowaliście budżet. Jak Pani Cepak chce posłuchać 
głosu mieszkańców to radny zaprasza na zebrania wiejskie, posłucha o finansowaniu GCK, jak na 
razie radny mówi o obronie budżetu przez kolejnymi środkami marnotrawionymi, myśmy przekazali 
na ten rok ponad 1 300 000,00 zł na Gminne Centrum Kultury, gdzie jest granica szaleństwa, 
przekazaliśmy kolejne gigantyczne pieniądze na budynek GCK. Radny Łukasz Wyszomirski przeprosił 
Skarbnik, jeżeli poczuła się urażona, ale źle odczytała te słowa, jeżeli w czerwcu nie zgadzamy się na 
coś, to nie możemy do tego wracać dwa miesiące później. Skarbnik zauważyła, że wprowadza do 
budżetu zaakceptowany wniosek.  Głos zabrała Ilona Nowakowska Przewodnicząca Komisji Budżetu 
i Finansów, która powiedziała, że nie prawdą jest, że na Komisji Budżetu szczegółowo były opisane 
środki na GCK, bo Pani skarbnik ominęła tę pozycję, dopiero jak Przewodnicząca zapytała, na co 
przeznaczone jest te 322 667,00 zł, Skarbnik wspomniała, że prawdopodobnie na składki i pensje i 
na tym skończyła się rozmowa o GCK na Komisji Budżetu. Teraz dowiedzieliśmy się na sesji, że 6 
sierpnia zostały otwarte koperty przetargowe i zostają zdjęte ulica Jaśminowa, Słonecznikowa z 
Lipnik a w projekcie budżetu są, nie ma żadnych zmian. Nie do końca wszystkie zmiany w zadaniach 
majątkowych zostały naniesione, bo Komisja była 26 sierpnia a to, to było 20 dni przedtem, nie 
wszystkie zmiany są pokazane i omawiane. Radna Magdalena Sznajder powiedziała, że już na 
poniedziałek będzie zwoływała Sesję, nie ma problemu by usiąść nad budżetem, sprawdzić 
poprawki i go przegłosować. Skarbnik Gminy zaznaczyła, że wnosi o zmiany do budżetu tylko na 
podstawie wniosku. Radna Aleksandra Lubońska zadała pytanie Kierownika COEiS, co w związku z 
tym, że nie przegłosowano tych pieniędzy. Patrycjusz Migawa poinformował, że w tym momencie 
nie odpowie, musi się naradzić i ustalić, jakie dalsze kroki poczynić.  
Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził głosowanie autopoprawek, które zostały 
przedstawione przez Panią Skarbnik oraz przez Panią Zastępcę Wójta, która zaznaczyła, że teraz 
Wieloletnia Prognoza Finansowa nie będzie spójna z budżetem. 
Przewodniczący stwierdził, że by zaproponował wycofać, głosować przeciw, i uchwałę wprowadzić 
później razem z budżetem, żeby to było spójne.  Radny Sławomir Ossowski wniósł o to, by rozbić te 
autopoprawki i głosować osobno, na co Przewodniczący odpowiedział, że wniosek jest jeden i tak 
będzie głosowany. 
Radna Maria Wolsztyńska zwróciła uwagę, że zmiany w WPF się konsekwencją tych zmian. 
Zauważyła, że nie wszyscy radni głosowali przeciwko, 10 radnych głosowało „za” przyjęciem tych 
zmian do budżetu, można było zawnioskować o zdjęcie autopoprawką tej poprawki, a pozostałe 
zadania przeszłyby.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez Skarbnika Gminy na 2022 rok dot. budowy ogrodzenia cmentarza 
oraz budowy ul. Ślesińskiej w Łochowicach.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, 
Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 
Maria Wolsztyńska 
 
PRZECIW (8) 
Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Sławomir Ossowski, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota przegłosowała autopoprawkę zgłoszoną przez Skarbnika Gminy na 2022 rok 
dot. budowy ogrodzenia cmentarza. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (5) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 
Moroz 
 
PRZECIW (13) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Krzysztof Kocikowski, Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota nie podjęła uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Białe Błota na lata 2021-2032. 
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3) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli określonych 
w art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. a-c ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela oraz nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Białe Błota 

Projekt uchwały przedstawił Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli określonych w 
art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. a-c ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela oraz nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.76.2021 w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli określonych w art. 42 ust. 7 pkt 3 
lit. a-c ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w 
ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Białe Błota.  
 
4) w sprawie nadania nazwy obiektowi sportowemu w Łochowie przy ulicy Dębowej 18D 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przypomniał osobę Aleksandra Nowaka, radna Anna 
Banaszek w imieniu rodziny przekazała słowa podziękowania za tę inicjatywę.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy obiektowi sportowemu w Łochowie przy ulicy Dębowej 18D.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.77.2021 w sprawie nadania nazwy 
obiektowi sportowemu w Łochowie przy ulicy Dębowej 18D. 
 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysokości 
opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku lub klubie dziecięcym prowadzonym przez Gminę Białe Błota 
oraz warunków zwolnienia z ponoszonych opłat 
 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysokości 
opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku lub klubie dziecięcym prowadzonym przez Gminę Białe Błota 
oraz warunków zwolnienia z ponoszonych opłat.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.78.2021 zmieniającą uchwałę w sprawie 
ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w 
żłobku lub klubie dziecięcym prowadzonym przez Gminę Białe Błota oraz warunków zwolnienia z 
ponoszonych opłat. 
 
6) w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
gminy Białe Błota” 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska wspomniała, że na Komisji zapytała 
panią Kierownik Beatę Wilk czy uchwała była konsultowana z Prezes ZWiUK. Odpowiedź 
otrzymaliśmy, że tak, co jest nieprawdą, bo dopiero po Komisji Budżetu te dokumenty przeszły do 
ZWiUKu. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski potwierdził, że rzeczywiście była taka sytuacja, Komisja przegłosowała to pozytywnie 
po słowach pracownika Urzędu, wyraził, że ma nadzieję, że Zakład Wodociągów i Usług 
Komunalnych nie będzie miał pretensji, jeżeli to przegłosujemy na „tak”. Głos zabrała Pani Beata 
Wilk, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami, powiedziała, że sam 
projekt regulaminu został przygotowany i opracowany przez ZWiUK, stąd taka odpowiedź, on trafił 
do urzędu do procedowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 
Białe Błota”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.79.2021 w sprawie uchwalenia 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Białe Błota”.  
 
7) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Ciele 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
poinformował, że Komisja przyjęła wniosek, jako zasadny.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Ciele.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
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Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.80.2021 w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Ciele. 
 
8) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej własność Gminy Białe Błota 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
poinformował, że Komisja przyjęła wniosek, jako zasadny.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, 
stanowiącej własność Gminy Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.81.2021 w sprawie sprzedaży na rzecz 
użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 
Gminy Białe Błota. 
 
9) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  
 
Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.82.2021 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości gruntowych 
 
10) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej własność Gminy Białe Błota 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, 
stanowiącej własność Gminy Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.83.2021 w sprawie sprzedaży na rzecz 
użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 
Gminy Białe Błota. 
 
11) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej własność Gminy Białe Błota 
 
Głosowano w sprawie: 
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w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, 
stanowiącej własność Gminy Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.84.2021 w sprawie sprzedaży na rzecz 
użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 
Gminy Białe Błota. 
 
12) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.85.2021 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości gruntowych. 
 
13) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych 
 



20 

 

Wniosek przedstawił Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 
Łukasz Wyszomirski poinformował, że Komisja wniosek zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.86.2021 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości gruntowych. 
 
14) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
przedstawił wątpliwości dotyczące podjęcia tej uchwały, czy gmina ma wykupywać grunty będące 
de facto ulicami, ale w stanie żadnym po to, żeby być zmuszonym do inwestycji i budowy tej drogi. 
Komisja w tej sprawie wyraziła negatywną opinię, co do wykupu tej nieruchomości. Głos zabrała 
Pani Beata Wilk Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami wyjaśniając, że 
zakres zgodny jest z przygotowanym projektem zagospodarowania przestrzennego dla dróg 
gminnych publicznych. Głos zabrał radny Krzysztof Kocikowski powiedział, że na mapce widać, że 
nie ma połączenia z ul. Kochanowskiego, czy będziemy zmuszeni do przejęcia kolejnej działki. 
Kierownik powiedział, że działka już jest własnością Gminy i jest możliwe zrobienie połączenia z ul. 
Kochanowskiego. Radny Bronisław Balcerowski zapytał o działkę 156/14, Beata Wilk powiedziała, że 
te podziały dokonują się zgodnie z projektem, w projekcie ta szerokość pasa została wydzielona pod 
zbiorczą drogę gminną publiczną, według urbanistów miała to być kiedyś obwodnica Łochowa. W 
najbliższym czasie zadaniem dla referatu jest sprawdzenie stanu faktycznego nieruchomości, 
odniesienie się do projektu i konieczność regulacji. Radny Piotr Mądrzyński zapytał o działkę, 
157/11 dlaczego przejąć ten skrawek, Beata Wilk wyjaśniła, że są to łuki skrzyżowań. Radna 
Magdalena Sznajder zapytała czy działki, które znajdują się po obu stronach tej drogi są to działki, 
które będą wykorzystane przez dewelopera. W innych gminach deweloper, który oddaje osiedle 
domków jednorodzinnych zazwyczaj osiedle ogradza, robi tym mieszkańcom drogę. Jeżeli ktoś chce 
budować ładne osiedle to niech o nie zadba, dlaczego mamy wspierać i podnosić wartość takiemu 
deweloperowi tych domów. Radny Krzysztof Kocikowski zadał pytanie czy to buduje deweloper czy 
to jest grunt CGFP, w odpowiedzi usłyszał od Kierownik Referatu, że w tym obszarze nie ma 
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wydawanych warunków zabudowy. Z tego, co się zapoznała to nie zauważyła, aby oni budowali 
domy i tworzyli osiedla, jeżeli podejmą decyzję to zapewne o sprzedaży tych nieruchomości. 
Wniosek jest dlatego, że w planie miejscowym są drogi publiczne gminne, nie drogi wewnętrzne. 
Radny Krzysztof Kocikowski skierował zapytanie do radnej Magdaleny Sznajder, która powiedziała, 
że sama zadała wcześniej pytanie czy tu nie będzie potem deweloper się budował, są pięknie 
podzielone działki, przygotowane pod inwestycje dla dewelopera. Beata Wilk powiedziała, że w 
momencie, gdy pojawi się deweloper z takim wnioskiem o lokalizację zjazdów do nieruchomości i 
będzie to większa ilość zabudowy to na pewno będzie z urzędu sugestia z obowiązkiem wykonania 
drogi dojazdowej, nie ma znaczenia czy droga wewnętrzna czy droga publiczna gminna. Jeżeli 
będzie to sprzedawane dla osób indywidualnych to będzie trudniej o wyegzekwowanie tego. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
powiedział, że ta droga nie przestanie być drogą, ona cały czas będzie drogą, jeżeli ustalimy, że nie 
przejmujemy to tam będzie droga, tylko pytanie, kto będzie za nią odpowiadał, branie sobie na 
barki kolejnego problemu jest wątpliwe. Radny Bronisław Balcerowski zadał pytanie czy przejąć 
działki od fundacji czy ten cały grunt jest fundacji, jeżeli będzie ktoś indywidualnie kupował od nich 
działkę to będzie występował o warunki zabudowy. Beata Wilk potwierdziła, że jest to teren 
fundacji i ułożenie mediów w innej nieruchomości niż droga publiczna jest na mocy decyzji 
administracyjnej, w drogach wewnętrznych również gminnych, lub prywatnych odbywa się 
ustalenie notarialnej służebności. Tam gdzie są drogi wewnętrzne to oczywiście, osoby, które 
mieszkają wzdłuż, są współwłaścicielami, w tym przypadku z godnie z tym projektem planu 
miejscowego jest to pod kategorię drogi publicznej i w momencie dużego dewelopera możemy 
żądać od niego wykonania drogi dla tej inwestycji.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (8) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
PRZECIW (10) 
Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 
Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Anna Banaszek, Aleksandra Lubońska 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota nie podjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
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gruntowych. 
 
15) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
przedstawił wniosek i przekazał, że Komisja wyraziła akceptację. Radny Krzysztof Kocikowski, 
zapytał, jaką rolę miałaby pełnić działka 149/46 i 149/49. Pani Beata Wilk, Kierownik Referatu 
Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami wyjaśniła, że 149/46 jest kontynuacją poszerzenia, 
które jest po prawej stronie za ul. Miłosza, a 149/49, poniżej droga, ona łączy ul. Leszczynową z tą 
działką, która jest niżej 149/22. Radny Bronisław Balcerowski zadał pytanie dotyczące zwężenia na 
ul. Miłosza. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Magdalena Sznajder 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.87.2021 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości gruntowych. 
 
16) w sprawie przyjęcia przez Gminę Białe Błota do zasobów dróg gminnych, dróg równoległych, 
dojazdowych, łączących odcinki dróg lokalnych realizowanych przez Generalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad w ramach rozbudowy DK25 i budowy drogi ekspresowej S5 i S10 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
poinformował, że Komisja jednogłośnie i drastycznie stwierdziła, że przejęcie tej drogi w sposób 
dobrowolny przez Radę Gminy na rzecz majątku gminy mogło być odczytane, jako niegospodarność. 
Radna Magdalena Sznajder poinformowała, że GDDKiA odrzuciła projekt organizacji ruchu dla 
peronu przy ul. Źródlanej w Cielu najprawdopodobniej z uwagi na negatywną opinię policji, pomimo 
że wcześniej uproszczony projekt organizacji ruchu był załączony do dokumentacji projektowej 
przebudowy peronu i został zaopiniowany pozytywnie. Radna zwróciła uwagę, że na tym odcinku 
bardzo często dochodzi do awarii oświetlenia. Utrzymanie chodników, odśnieżanie tej drogi to 
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wszystko będzie na barkach gminy. Radny Bronisław Balcerowski zauważył, że ma to być uchwała 
intencyjna, ale warto by do GDDKiA złożyć oficjalne pismo z wnioskiem o usunięcie usterek.  
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
zauważył, że jest to kwestia odpowiedzialności, czy chcemy brać na siebie odpowiedzialność za 
według nas nieskończoną drogę i ponosić koszty jej utrzymywania.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia przez Gminę Białe Błota do zasobów dróg gminnych, dróg równoległych, 
dojazdowych, łączących odcinki dróg lokalnych realizowanych przez Generalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad w ramach rozbudowy DK25 i budowy drogi ekspresowej S5 i S10.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 2, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (2) 
Zbigniew Moroz, Maria Wolsztyńska 
 
PRZECIW (12) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof 
Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena 
Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Sławomir Ossowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota nie podjęła uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Białe Błota do 
zasobów dróg gminnych, dróg równoległych, dojazdowych, łączących odcinki dróg lokalnych 
realizowanych przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad w ramach rozbudowy DK25 i 
budowy drogi ekspresowej S5 i S10. 
 
17) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota 
 
Wniosek przedstawił Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 
Łukasz Wyszomirski. Przypomniał, że ta uchwała była już procedowana, są to tzw. działki 
nadnoteckie na których uchwała ma zablokować niekontrolowaną rozbudowę mieszkaniową 
wielorodzinną, ma zabezpieczyć tamtych mieszkańców przed nadmierną rozbudową. Pani Beata 
Wilk, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami wyjaśniła, że ta uchwała 
była procedowana, w związku z brakiem zeskanowanego załącznika, dzisiaj jest wniosek o 
sprostowanie tego, chodzi o to, aby zabezpieczyć walory przyrodnicze. Zgodnie ze studium mamy 
tam obszar, który może być przeznaczony do obecnego sposobu zagospodarowania. Sołtys 
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Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann poinformowała, że wystosowała pismo do Wojewody 
Kujawsko-Pomorskiego, aby objął tę uchwałę nadzorem i w celu stwierdzenia nieważności uchwały 
ze względu na brak załącznika.  

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.88.2021 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w części obrębów 
Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota. 
 
18) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Przyłęki 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
poinformował, że Komisja wniosek zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Przyłęki.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
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NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.89.2021 w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Przyłęki. 
 
19) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Rzemieślniczej i Jałowcowej w miejscowości 
Przyłęki, gmina Białe Błota 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
poinformował, że Komisja wniosek zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Rzemieślniczej i Jałowcowej w miejscowości 
Przyłęki, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.90.2021 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
położonego w rejonie ulic Rzemieślniczej i Jałowcowej w miejscowości Przyłęki, gmina Białe 
Błota. 
 
20) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Jasinieckiej i Jesionowej oraz ulic Słonecznej i 
Ceramicznej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulic Jasinieckiej i Jesionowej oraz ulic Słonecznej i 
Ceramicznej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.91.2021 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
położonego w rejonie ulic Jasinieckiej i Jesionowej oraz ulic Słonecznej i Ceramicznej w 
miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota. 
 
21) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w rejonie ulic Osiedle i Ogrody w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
poinformował, że w toku prac Komisji okazało się, że w miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego wpisane jest przeznaczenie, jako zabudowa wielorodzinna. Dostaliśmy informację, 
że trzeba ustalić plan zagospodarowania przestrzennego, ale wątpliwość wzbudziło procedowanie 
pod budownictwo wielorodzinne. Radna Magdalena Sznajder zabrała głos, wyrażając sprzeciw. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska poinformował, że 
Komisja także zaopiniowała wniosek negatywnie. Głos zabrała Beata Wilk, Kierownik Referatu 
Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami mówiąc, że dla części z tych nieruchomości została 
przyjęta uchwała o sporządzeniu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pod 
budownictwo wielorodzinne. Na jednej z tych nieruchomości kilka lat temu został uchwalony plan 
miejscowy dla budownictwa jednorodzinnego i chcielibyśmy zaproponować złączenie tych 
obszarów pod budownictwo wielorodzinne. Jest to jedna z nieruchomości, którą braliśmy pod 
uwagę pod Społeczną Inicjatywę Mieszkaniową, ale nie zgadza się ze stwierdzeniem, że chcemy 
budować bloki, tylko chcemy budować domy wielorodzinne. Radna Magdalena Sznajder zapytała 
czy możemy wnioskować o zmienienie procedowania planu zagospodarowania przestrzennego 
jednorodzinnego a nie wielorodzinnego na ten wspomniany kawałek, aby wszystko zrobić na 
jednorodzinne. Beata Wilk odpowiedziała, że tam stoją budynki wielorodzinne, jest to tylko 
zalegalizowanie tego obszaru jako budownictwo wielorodzinne zgodnie z planem miejscowym. 
Tylko ta jedna nieruchomość ma budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne. Jeżeli Państwo uznają, 
że ta uchwała nie jest zasadna to ta nieruchomość nie zostanie objęta zmianą. Radny Krzysztof 
Kocikowski powiedział, że nie widzi powodu, aby ten plan zmieniać, co do części prawej od ul. 
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Osiedle, to są obecnie istniejące już bloki, do działki 181/144 tutaj mogłyby powstać te budynki 
wielorodzinne, ale dlaczego działki gdzie istnieją domy jednorodzinne miały być objęte planem i 
zmieniać na mieszkalnictwo wielorodzinne. Kierownik Beata Wilk odpowiedziała, że plan miejscowy 
obowiązuje dla działki 181/144 i dla tego planu nasz projekt jest, aby zmienić na budownictwo 
wielorodzinne dla pozostałego terenu, tam gdzie są garaże pozostanie sposób zagospodarowania 
taki, jaki jest, czyli budownictwo jednorodzinne. Działka poniżej to są bloki, które istnieją już 
fizycznie. Ten projekt wprost dotyczy zmiany działki 181/144. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 
Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski zwrócił uwagę, że mówimy o 
niezabudowanym fragmencie, czy tam uchwalamy plan, który zakłada budownictwo jednorodzinne, 
czy wielorodzinne. Radna Magdalena Sznajder poprosiła radnych o poparcie decyzji Komisji i 
podtrzymanie budynków jednorodzinnych. Radny Sławomir Ossowski powiedział, że chciałby 
usłyszeć uzasadnienie, można wprowadzić zapisy do uchwały do miejscowego planu, żeby 
ograniczyć wysokość tych budynków do np. dwóch kondygnacji.  Przewodniczący Komisji 
Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska odpowiedział, że jest to głos mieszkańców, 
zabudowa wielorodzinna wiąże się z dużymi uciążliwościami dla posiadaczy domów 
jednorodzinnych, nie chcemy bloków w Gminie Białe Błota. Radna Magdalena Sznajder powiedziała, 
że przyjmując, że będą to bloki, które mają powstać na przeciwko kurzych ferm, kto będzie chciał 
mieszkać przy odorze, radna mieszka daleko od tego i też to czuje, potem będą pretensje, że 
postawiliśmy bloki. Radny Bronisław Balcerowski, powiedział, że może byłoby warto się zastanowić 
by wątpliwości rozwiać wcześniej, zanim w ogóle zaplanujemy budowę, zrobić rozeznanie czy są 
zainteresowane osoby zamieszkaniem w tym rejonie. Radny Wyszomirski zauważył, że nie mówimy 
o przyszłych mieszkańcach gminy Białe Błota, zabezpieczamy dzisiaj istniejących mieszkańców 
Gminy Białe Błota posiadających domy jednorodzinne gdzieś w okolicach, którzy nie chcą takich 
skupisk wokół swoich działek.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w rejonie ulic Osiedle i Ogrody w miejscowości Ciele, gmina Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (9) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
PRZECIW (10) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 
Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Karolina Lachowicz 
 
NIEOBECNI (1) 
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Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota nie podjęła uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w rejonie ulic Osiedle i Ogrody w 
miejscowości Ciele, gmina Białe Błota.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek grzywacz zarządził 15 minut przerwy. 
 
Wznowiono obrady. 
 
22) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenów w rejonie ulic Drzewnej, Cedrowej i Sosnowej w miejscowości Białe Błota, gmina Białe 
Błota 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
poinformował, że Komisja wniosek zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów w rejonie ulic Drzewnej, Cedrowej i Sosnowej w miejscowości Białe Błota, gmina Białe 
Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.92.2021 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów w rejonie ulic 
Drzewnej, Cedrowej i Sosnowej w miejscowości Białe Błota, gmina Białe Błota. 
 
23) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Łochowo 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 
poinformował, że Komisja wniosek zaopiniowała pozytywnie. Beata Wilk, Kierownik Referatu 
Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomościami zgłosiła drogą autopoprawki zmianę w projekcie 
uchwały w nazwie ulicy z ul. Kamila Cypriana Norwida na ul. Cypriana Kamila Norwida 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez Kierownika p, Beatę Wilk - Cypriana Kamila Norwida.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Autopoprawka została przyjęta. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Łochowo.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.93.2021 w sprawie nadania nazw ulic w 
miejscowości Łochowo. 
 
24) w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 
deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych 
poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina Lachowicz 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Na prośbę radnego Łukasza 
Wyszomirskiego o omówienie zagadnienia, głos zabrała Sekretarz Gminy Ewa Galicja, która 
poinformowała, że są to częściowo zadania z pomocy społecznej, ale nie mogą one zostać 
przeniesione, zgodnie z ustawą pod GOPS, te zadania prowadzi pracownik w Referacie 
Organizacyjnym, dodatki mieszkaniowe są cały czas wypłacane, zmieniły się przepisy ustawy o 
dodatkach mieszkaniowych, która wymusiła dokonanie drobnych zmian w zakresie wniosków i 
składanych deklaracji o wysokości dochodu. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o 
dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień 
złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 
Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.94.2021 w sprawie określenia wzoru 
wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 
domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o 
dodatek mieszkaniowy. 
 
25) w sprawie odwołania Pana Sławomira Ruge z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Białe Błota 
 
Głos zabrał radny Sławomir Ruge, który podtrzymał i uzasadnił swój wniosek. Radny Bronisław 
Balcerowski wyraził swoje zaskoczenie, powiedział, że pytano go jak to jest, że Komisja Rewizyjna 
jednogłośnie zaakceptowała wniosek dot. uchwały absolutoryjnej i nagle na sesji bez wyjaśnienia 
wstrzymała się od głosu. Czy były jakieś okoliczności, nowe dowody na to, że nie można udzielić 
absolutorium. Radny przypomniał, że mija dwa lata, jak za stronniczość i za nieobiektywizm został 
odwołany z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
zauważył, że takie pytania powinny pojawić się w wolnych wnioskach. W tej chwili głosowany jest 
wniosek o odwołanie Pana Przewodniczącego, jako członka Komisji Rewizyjnej. O głos poprosiła 
radna Magdalena Sznajder, która stwierdziła, że nie dziwi się, że radny Ruge rezygnuje z tej funkcji. 
Zapytała się czy radni wiedzą ile jest osób w Komisji Rewizyjnej ile jest osób w Komisji Skarg, 
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Wniosków i Petycji, to są dwie najważniejsze komisje w Gminie, kto z Państwa je wspiera, weźmy 
się wszyscy do pracy, wtedy nikt nie będzie rezygnował, bo spada to na barki dwóch 
przewodniczących. My wiemy ile to jest pracy, gdyby radni ich wsparli to może byłoby inaczej, 
najlepiej jest tylko wydawać opinie. Radny Łukasz Wyszomirski wyraził podziękowania dla 
Przewodniczącego Sławomira Ruge za ciężką pracę, zgodził się z radną Sznajder mówiąc, że Komisja 
Rewizyjna jest najtrudniejszą komisją w Radzie Gminy. Przewodniczący nie buduje sobie przyjaźni 
wśród urzędu ani wśród kontrolowanych jednostek, mierzy się często z bardzo dużą presją. Na 
spotkanie w sprawie dyskusji na ten temat przyszło osiem osób. Radna Maria Wolsztyńska 
powiedziała, że spodziewała się rezygnacji, oczekiwała jej, nawiązując do sesji absolutoryjnej, 
powiedziała, że Przewodniczący wtedy stracił wiarygodność, przedstawiając Radzie Gminy wniosek 
o udzielenie absolutorium, pozytywną opinię o wykonaniu budżetu i podpisując się pod uchwałą o 
udzielenie absolutorium, nie podając żadnych argumentów, wstrzymał się od głosu i w tej chwili 
stracił wiarygodność. Nie uwierzyli już Panu, Pańscy koledzy a ci, którzy zagłosowali „za”, również 
po tym głosowaniu nie mają do Pana zaufania. To, że Pan rezygnuje dzisiaj to świadczy dobrze o 
Przewodniczącym, że ma Pan honor przyznać się do błędu, bo w tym Radna upatruje przyczyny 
rezygnacji. Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
w sprawie odwołania Pana Sławomira Ruge z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Mądrzyński 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.95.2021 w sprawie odwołania Pana 
Sławomira Ruge z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota 
 
26) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz 
ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2018-2023 

Przewodniczący odczytał aktualny skład Komisji rewizyjnej. Poinformował radę, że w między czasie 
zorganizował spotkanie w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, aby była 
ciągłość Komisji. Dzisiaj nie musi być podjęta decyzja, aczkolwiek takiego stanu przez dłuższy czas 
nie może być. Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o członkostwo w Komisji Rewizyjnej 
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radnej Tomickiej Katarzyny.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek o członkostwo w Komisji Rewizyjnej radnej Katarzyny Tomickiej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota wyraziła zgodę na członkostwo radnej Katarzyny Tomickiej w Komisji 
Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota poprosił o głosy z Sali w sprawie kandydatur na 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

O głos poprosił radny Sławomir Ruge, który podziękował radnym za przychylenie się do jego prośby 
o odwołanie go z funkcji Przewodniczącego i przyjął podziękowania radnego Łukasza 
Wyszomirskiego, jednocześnie podziękował radnym, którzy pracowali z nim w Komisji. Radny zgłosił 
wniosek o powołanie na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnej Katarzyny Tomickiej. Radny 
Ruge nawiązując do wypowiedzi radnych Balcerowskiego i Wolsztyńskiej, powiedział, że radny jest 
osobą suwerenną i w każdym momencie może zmienić swoją decyzję i swój głos, z czego skorzystał. 
Radna Maria Wolsztyńska, potwierdziła, że radny może zmienić swoje zdanie, wystarczyło tylko 
podać argumenty przed przystąpieniem do głosowania. Radny Łukasz Wyszomirski zapytał obecną 
na sali mecenas czy głosowanie na przewodniczącego Komisji odbywa się spośród członków Komisji 
czy spośród całej rady. Mecenas Joanna Cajtel odpowiedziała, że zgodnie ze statutem 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej powołuje, odwołuje Rada Gminy, zatem osoba, która zgłosi 
swoją kandydaturę automatycznie staje się członkiem Komisji, jest jednocześnie Przewodniczącym i 
członkiem Komisji. Radny Łukasz Wyszomirski zgłosił kandydaturę radnego Jacka Krzyżanowskiego. 
Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zaproponował kandydaturę radnego 
Sławomira Ossowskiego. Radna Aleksandra Lubońska zgłosiła radnego Krzysztofa Michalaka. Radna 
Magdalena Sznajder zgłosiła kandydaturę radnej Marii Wolsztyńskiej. Przewodniczący Rady zadał 
radnym pytanie czy wyrażają zgodę na kandydowanie na funkcję Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej, „tak” odpowiedziała Katarzyna Tomicka, pozostali kandydaci nie wyrazili zgody. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
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Kandydatura na funkcję Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej radnej Katarzyny Tomickiej .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Aleksandra Lubońska 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 

Przewodniczący odczytał skład Komisji Rewizyjnej i zarządził głosowanie nad zmianami.  
 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz ustalenia 
jej składu osobowego w kadencji 2018-2023.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.96.2021 zmieniająca uchwałę w sprawie 
powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz ustalenia jej składu osobowego w 
kadencji 2018-2023. 
 
Przewodnicząca Komisji rewizyjnej Katarzyna Tomicka podziękowała radnym za głos i zaprosiła do 
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współpracy. 
 
27) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.9.2021 na działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Kultury w Białych Błotach 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała radnych, że 
skarga dotyczyła zwolnienia osoby skarżącej ze stosunku pracy. Komisja nie jest właściwym 
organem do oceny zwolnienia w związku z tym skarga pozostanie jako nierozstrzygnięta. Radny 
Łukasz Wyszomirski wyraził zdziwienie, że zwolniony został jedyny bibliotekarz w Białych Błotach, 
dokładane są środki do zakupu książek i radny nie rozumie zwolnienia skarżącego z przyczyn 
ekonomicznych, tym bardziej, że środki zostały zabezpieczone na ten rok, na pensje w pełnej 
wysokości. W związku z wątpliwościami radnych w kwestii uchwały, adwokat Joanna Cajtel 
poinformowała, że zwrot „uchwała pozostawia skargę bez rozstrzygnięcia” oznacza, że Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji nie miała kompetencji do rozpatrzenia tej skargi, głosując „za” przyjęciem 
takiej uchwały radni akceptujecie to, że Komisja nie miała kompetencji do działania. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.9.2021 na działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Kultury w Białych Błotach.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.97.2021 w sprawie rozpatrzenia skargi  
Nr BRG.1510.9.2021 na działalność Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Białych Błotach. 
 
28) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.10.2021 na działalność Dyrektora Gminnego 
Centrum Kultury w Białych Błotach 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała radnych, że 
skarga dotyczyła prowadzenia działań utrudniających mieszkańcom Gminy Białe Błota – sołectwa 
Ciele, korzystania ze świetlicy wiejskiej, chodzi o spotkania rady sołeckiej, zebrania. Komisja uznała 
skargę za zasadną. 
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Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.10.2021 na działalność Dyrektora Gminnego Centrum 
Kultury w Białych Błotach.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (1) 
Karolina Lachowicz 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sykut 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.98.2021 w sprawie rozpatrzenia skargi  
Nr BRG.1510.10.2021 na działalność Dyrektora Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach. 

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji. 
 
Brak. 
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 
 
Głos zabrała Magdalena Sznajder, która zaznaczyła, że przedmiotem skargi może być zaniedbanie 
lub nienależyte wykonanie zadań przez właściwy organ albo przez pracowników, naruszenie 
praworządności lub interesu skarżących, tak też według skarżących stało się w powyższej sprawie. 
W dn. 18.05.2021 do Urzędu Gminy wpłynęła skarga, która została skierowana do Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder oddała głos skarżącym.  
(Sesję opuściła radna Anna Banaszek) 
Pierwsza głos zabrała skarżąca, która wspomniała, że jest jeszcze pracownikiem Zakładu Aktywności 
Zawodowej, jej zdaniem Wójt na ostatniej sesji skłamał mówiąc, że rozmawiał ze skarżącymi, 
owszem rozmawiał, ale tylko z nią. Skarżąca przybliżyła radnym treść skargi zwracając uwagę, że 
temat nadużyć finansowych nie został na spotkaniu poruszony. Wspomniała o fikcyjnych umowach 
zlecenia, świadku zdarzenia, który słyszał krzyki i wyzwiska, skarżąca przytoczyła słowa, które 
wówczas padły. Doszło do rękoczynów na osobie, która też jest niepełnosprawna.  Kierownik 
straszyła zwolnieniem, na zebraniach płakała, krzyczała. Na żadną pomoc zwierzchnika p. 
Chylewskiej nie można liczyć, można domniemać, że wpływ na to ma dobra znajomość Pani 
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kierownik z Panią Wicewójt Anną Cepak. W konflikt zostały włączone osoby niepełnosprawne, są 
wykorzystani i manipulowani, w ich imieniu pisane są do różnych instytucji pisma. Skarżąca 
wspomniała o tym, że kierownik zabroniła pracownicy mówić w sanepidzie o tym, że miała kontakt 
z pracownikami. Skarżąca jest świadoma tego, że po tym co powiedziała może być zastraszana czy 
pozwana. Odczytała zaproszenie, jakie otrzymała na audyt, zawiadomienie otrzymała z Urzędu 
Gminy, z upoważnienia Wójta podpisane przez p. Ewę Galicką. Skarżąca odczytała także odpowiedź, 
jaką wysłała z prośbą o sprecyzowanie danych dot. audytu, nie otrzymała odpowiedzi, koleżanki 
otrzymały ponowne zaproszenie na audyt, który się skończył. Skarżąca wspomniała, że dysponuje 
nagraniami, przekaże te nagrania odpowiednim organom.  
Głos zabrała skarżąca Ewa Kotlińska, były pracownik Zakładu Aktywności Zawodowej, zwolniona za 
udostępnienie danych osobowych klientów Zakładu, co nie miało miejsca, ponieważ dane te zostały 
zanonimizowane. Zawiadomienie o rozwiązaniu z nią umowy o pracę zostało jej dostarczone z 
Urzędu Gminy przez gminnego kuriera. Pani Chylewska niejednokrotnie chwaliła się, że ma 
wsparcie Urzędu Gminy, ale skarżąca nie sądziła, że do tego stopnia, że Wójt Gminy zgodził się na 
działania niezgodne z prawem. Pani Chylewska udostępnia dane skarżącej Urzędowi Gminy, 
udostępnia korespondencję kierowaną do niej. Urząd Gminy bezprawnie przetwarza jej dane 
osobowe wysyłając do niej korespondencję dotyczącą ustania stosunku pracy. Audyt prowadzony 
jest w zakresie stosunków międzyludzkich, a gdzie kontrola w zakresie dysponowania środkami 
publicznymi, fikcyjne umowy zlecenia, fikcyjny przepływ gotówki. Są rozmowy z osobami 
niepełnosprawnymi na temat atmosfery w zakładzie, większość pracowników przebywała na 
postojowym, osoby niepełnosprawne nie mają wiedzy na temat nadużyć finansowych. Pani 
kierownik manipuluje osobami niepełnosprawnymi, nastawia ich przeciwko skarżącym, podkłada 
pisma, których nawet nie czytają, taki audyt nie ma sensu, jest nieobiektywny. Skarżąca ma 
poważne obawy co do obiektywizmu audytu. Skarżąca wyraziła ubolewanie, że Wójt jako 
przełożony kierownik ZAZ nie potrafił w porę zareagować i rozwiązać tego problemu, dlatego jest 
zmuszona dochodzić swoich praw na drodze sądowej, a wszelkie nieprawidłowości w zarządzaniu 
finansami publicznymi zgłosi do odpowiednich organów ścigania. 
Trzecia ze skarżących zrezygnowała z odczytania oświadczenia. 

Radny Sławomir Ossowski zadał pytanie do Pani Skarbnik, czy ulice Jaśminowa i Słonecznikowa 
zostały wycofane z budżetu. Nie mówiło się o tym na Komisji Budżetu, a tu w poprawkach do 
budżetu takie rzeczy są. Z tego, co radny wie ul. Słonecznikowa 40 000,00 zł, ul. Jaśminowa 
50 000,00 zł w Lipnikach nadal jest w budżecie, został tylko unieważniony przetarg z powodu 
niewystarczającej ilości środków, ale radny prosi o potwierdzenie.  

(Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zaznaczył, że obrady opuściła radna Ilona 
Nowakowska) 

Pani Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska potwierdziła, że te pozycje są w budżecie. 

Radny Sławomir Ossowski zapytał o kwestię pisma z Lasów Państwowych Nadleśnictwo Bydgoszcz 
przekierowanego przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Henryka Sykuta do Komisji Gospodarki 
w dniu 18.06.2021 r. Chodzi o projekty lasów ochronnych Nadleśnictwa w kwestii wydania opinii. 
Radny Ossowski zadał pytanie czy Komisja Gospodarki wydała taką opinię, czy trafiło do Lasów 
Państwowych, jeśli nie, jakie są konsekwencje tego. Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Komisji 
Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski. Poinformował, że zostało 
skierowane zapytanie do obsługi prawnej, nie wie czy odpowiedź przyszła. Przewodniczący Rady 
Gminy Białe Błota powiedział, że wydanie opinii Komisji nie jest obligatoryjne, jeżeli opinia nie 
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zostanie przekazana do Lasów Państwowych, to jest to tak zwana cicha zgoda, rozmawiał z 
Nadleśniczym. Lasy, które są ochronne będą mniej wycinane. Radny Wyszomirski podziękował za tę 
informację. O głos poprosiła Ewa Galicka Sekretarz Gminy, która powiedziała, że termin na wydanie 
opinii minął. 
(Przewodniczący Rady Gminy odnotował, że posiedzenie Rady Gminy opuszcza radny Zbigniew 
Moroz.) 
Wydaliśmy milczącą zgodę, a skutki tego będą takie, że jeśli będziemy potrzebowali wycinać te 
tereny, które są lasami chronionymi pod inwestycje, będziemy tego tytułu ponosić wyższe koszty niż 
do tej pory.  

Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

Jako pierwsza głos zabrała Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info, 
która w związku z wypowiedziami Pań sygnalistek, zauważyła, że jedna z Pań nawet nie była w 
stanie powiedzieć tego co czuje. W grudniu wchodzą przepisy dotyczące ochrony sygnalistów, będą 
dotyczyły również gminy i jej jednostek, jeżeli mamy taką sytuację, od maja łamane są prawa, są 
również łamane prawa człowieka, to jak będzie dalej, w jaki sposób będzie przebiegała ochrona 
sygnalistów, bo są konkretne zalecenia i konkretne rzeczy, które trzeba wprowadzić. Pani Marzanna 
Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info powiedziała, że Stowarzyszenie Inicjatyw 
Lokalnych Parasolka, którego jest Prezesem objęło ochroną i pomocą prawną Panie sygnalistki z 
ZAZ, bo taka pomoc jest im potrzebna. Jeśli chodzi o ten audyt, w piśmie skierowanym do Pań 
podano, że jak gdyby taka sugestia, że miał to robić Centralny Instytut Analiz Polityczno-Prawnych, 
tam pisze w zdaniu, że spotkanie miało się odbyć, ale na zasadzie informacji, którą zdobyliśmy, to 
ten Centralny Instytut Analiz Polityczno-Prawnych w ogóle o takim audycie nie wiedział. Te panie, 
które audytowały, nie bardzo wiem, do czego można przypiąć, do jakiejś firmy, czy to umowa 
zlecenie czy umowa o dzieło. Jeżeli nie można się dowiedzieć, kto jest audytorem to pod znakiem 
zapytania pada cały audyt, a Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info, 
nie ukrywa, że usiłowała się dowiedzieć, czy Panie usiłowały się dowiedzieć i dopiero dzisiaj 
możemy powiedzieć, że jakaś tam średnia wiedza jest. W tym audycie po raz kolejny łamie się 
ustawę o ochronie danych osobowych i rozporządzenie RODO, dlaczego udostępnione są moje 
dane osobowe. Jako wolny, niezależny dziennikarz ma prawo uzyskiwać informacje i również 
rozmawiać na te tematy. Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info 
zadała pytanie Wójtowi, Sekretarz Gminy, na jakiej podstawie prawnej w tym audycie, w 
załącznikach, wymienione są jej dane. Nie ma na to podstawy. Dopóki nie skończy się łamanie 
ustawy i ochrony danych osobowych Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe 
Błota Info będzie wnosiła środki prawne. Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info 
poinformowała, że jest w posiadaniu dowodów na to, że w ZAZie popełniono przestępstwo, są to 
dowody w postaci nagrań, korespondencji, faktury pro forma, która została przesłana redakcji, pod 
pozorem sprzedaży pewnych towarów, które wcześniej przez ZAZ były sprzedawane. Epilog tej 
sprawy będzie musiał znaleźć się w prokuraturze. Rzecznik Praw Obywatelskich w maju przesłał 
zalecenia do Wójta gminy odnośnie blokowania mieszkańców na Facebooku, Wójt uznał, że jego 
oficjalny profil Wójt Dariusz Fundator Oficjalnie to jest jego prywatny profil. Rzecznik zwrócił uwagę, 
że sposób prowadzenia profilu na Facebooku oraz komunikacji z mieszkańcami prowadzić może do 
naruszenia praw podstawowych i wolności, to jest poważne stwierdzenie, mieszkańcy nadal są 
blokowani na tym profilu, ale to już jest kwestia nawet może jakiejś kultury. Pani Marzanna Kreja 
Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info zapytała radnego Jacka Krzyżanowskiego czy zgłosił 
sprawę do prokuratury, na sesji czerwcowej mówił o tym, chodziło o rozbudowę szkoły, budowę 
GCK, jest to na nagraniu. Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info, 
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mówiąc o jawności zapytała Kierownika Referatu Organizacyjnego p. Czyżewskiego, dlaczego w 
Biuletynie Informacji Publicznej zlikwidowano zakładkę „rejestry/ewidencje”, czy można się 
zapoznać z tymi rejestrami. Pan Kierownik odpowiadał, że nie wie, nie jest zorientowany, szereg 
pytań takich jest, gdzie Pan kierownik tak odpowiada. Kwestia udostępnienia informacji publicznej 
jest w ustawie wyrażona w taki sposób, że nie tylko na wniosek pisemny, nie tylko dwa tygodnie 
albo dwa miesiące albo nigdy, bo z taką praktyką mamy do czynienia, jeśli chodzi o Wójta Gminy 
Białe Błota. Jest też powiedziane, że na pewne kwestie odpowiada się od ręki i właśnie to pytanie, 
Panie Kierowniku, kto jest audytorem, gdzie Pan mnie zwodził, gdzie Pan mi powiedział, że na drugi 
dzień Pan uzyska te informacje, niestety do dzisiaj tej odpowiedzi nie było. Prace Komisji 
Statutowej, kolejny element tej jawności lub niejawności, odbywają się, nie są transmitowane, 
godziny prac tych komisji to 8:00-8:30, większość mieszkańców pracuje w tych godzinach i raczej 
przyjście na taką Komisję jest niemożliwe, a jest to o tyle ważna Komisja, bo w grudniu 2015 roku 
został zmieniony Statut i odebrano mieszkańcom prawo głosu. Kolejne próby były przy poprzedniej 
zmianie Statutu, chodziło o to, żeby Przewodniczący Rady mógł decydować, komu udzieli głosu czy 
nie. Stowarzyszenie Inicjatyw Parasolka zarówno w 2015 roku i poprzedzającej zmianie wyraziło 
swoje stanowisko, wręcz walczyło jeżeli chodzi o tę kwestię wolnych wniosków, czujemy się 
zaniepokojeni tym, co się dzieje, że nie możemy wiedzieć, na jakie tematy, jakie zmiany mają być w 
Statucie, to nie jest żadna tajna historia, dopóki będziecie tak postępować, to będzie niedobrze. 
Jeśli chodzi o przetargi, dwie ulice w Łochowie, przetargi zostały unieważnione, brakowało około 
4 000,00 zł, z kolei w innym miejscu dołożono 19 000,00 zł, jak to jest możliwe, że tu 4 tys. to jest 
unieważnienie, tam 19 tys. jest nieunieważnienie, Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna 
Czasopisma Białe Błota Info dostała informację od urzędników, że o tym wszystkim decyduje Wójt i 
jego zastępca. Podejrzewa, że zarówno Wójt, jak i jego zastępca mieli jakieś motywy i argumenty, 
które legły u podstaw unieważnienia tych przetargów. Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota 
Info zadała pytanie, dlaczego w Raporcie o stanie Gminy Białe Błota za 2020 rok podano nierzetelne 
dane na temat liczby ilości zebranych odpadów, kto odpowiadał za przekazywanie danych do firmy 
Curulis, przedstawiciel tej firmy powiedział, że Pani Sekretarz. Pani Sekretarz, jeśli chodzi o dane, 
które tam Pani podała, te 13 098 ton, jest to nieprawidłowe, te dane są wzięte z analizy gospodarki 
odpadami, ale ta analiza to jest dokument szerszy, czyli ona obejmuje również kwestie zebrania 
śmieci z całej gminy, nie tylko od mieszkańców, także z firm, sklepów, ogródków działkowych. Te 
dane są niezgodne z danymi z przetargu, te dane podane do przetargu są prawidłowe, bo to nie 
było 13 tys. od mieszkańców tylko 9 900. Kwestia ceny, na koniec lipca zmienia się warunki 
przetargu i dodaje się kwestię czipowania śmietników. Wykonawca w pytaniach zwraca uwagę na 
to, prosi urząd o zlikwidowanie tego wymogu, ponieważ jest to bardzo drogie i wpłynie też na 
wysokość ceny śmieci. Żeby ten system się bilansował, to cena powinna wynieść w granicach 40 - 42 
zł, natomiast wiadomo, że są pewne ograniczenia, więc jest to 38 zł i parę groszy. Nie podjęliście 
Państwo żadnej decyzji jeśli chodzi o bioodpady. Brak jakiegokolwiek działania przez radnych przez 
ten czas jak i Wójta, bo bioodpady stanowią około 30% masy odpadów. W innych gminach są ulgi, 
mieszkańcy kompostują, gmina oddaje mniej odpadów, czyli cena może ulec obniżeniu. Ani radni 
ani Wójt nie występują z tą inicjatywą, a może gdybyśmy podjęli takie działanie to cena mogłaby 
być niższa, czy dla rodziny czteroosobowej kwota 160,00 zł za czteroosobową rodzinę będzie do 
akceptacji. Panu Wójtowi jeżeli dojdzie do tego i Państwu radnym oczywiście, mieszkańcy to 
zapamiętają. Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info zapytała Wójta 
Dariusza Fundatora, o co właściwie ta skarga? Wójt skarży się na styl i formę gminnego czasopisma, 
pisze skargę do stowarzyszenia, jakich niemało w Polsce, ale żadne stowarzyszenie nie rozpatruje 
skarg z mocy prawa. Wójt przekazał w tej skardze nierzetelne informacje, Redaktor Naczelna 
Czasopisma Białe Błota Info dysponuje dowodami i dokumentami na to, że jej osoba - osoba 
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Redaktora Naczelnego, pisząc artykuły nie dopuściła się żadnych przekłamań. 27 grudnia 2019 roku 
otrzymaliśmy z Zarządu Dróg w Bydgoszczy odpowiedź na temat linii do Łochowic, tego samego 
dnia na sesji zadałam pytanie, prosiłam o odniesienie się, nikt się nie odniósł, ale w tej skardze Wójt 
pisze, że nikt się do niego nie zwracał, jak to nie - oczywiście, że tak, tylko nie było woli 
odpowiedzenia. Kolejna sprawa dotyczy zwiększenia środków dofinansowań na ogrzewanie, dotacje 
do zmiany ogrzewania. Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info 
opierała się na piśmie z Urzędu Gminy, otrzymanym od Pana Wicewójta Gołębiewskiego. Żadne 
dane tam nie uległy żadnemu przekłamaniu, natomiast jeżeli ktoś w tej chwili próbuje mówić, że my 
nie możemy porównywać niczego, to powiem absolutnie nie, będziemy porównywać nawet do 
Mieszka I, bo  jeżeli ktoś w kampanii wyborczej mówi, że jest za ekologią, za zwiększeniem tych 
środków, a potem się okazuje, że tych środków było mniej, to jest już lekka przesada. Wójt od 2019 
roku prowadzi otwartą wojnę z niezależnym medium, które ukazuje się na terenie Gminy Białe 
Błota, czasopismem Białe Błota Info, z jej osobą. Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna 
Czasopisma Białe Błota Info dziwi się Panu Wójtowi, bo jest tyle spraw, jaj chociażby pod bokiem 
afera w ZAZie, którą warto było by się zająć i ustalić co ze sprawami, które dotyczyły finansów 
publicznych, a Wójt zajmuje się otwartą walką. Przeciwko Panu Dariuszowi Fundatorowi i byłem 
pracownikowi Urzędu toczy się postępowanie karne, Pan Wójt zabiega o wycofanie przeze mnie i 
przez wydawcę czasopisma tego postępowania. Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna 
Czasopisma Białe Błota Info wyraziła zdziwienie, że Wójt próbuje jej przystawiać pistolet do głowy 
tego typu publikowaniem skarg, do czego strona Gminy nie powinna być przeznaczona, naruszając 
przy tym jednocześnie ustawę o ochronie danych osobowych, RODO. Takim naruszeniem było także 
przekazanie danych do Stowarzyszenia, które nie jest w żaden sposób kompetentne do 
rozpatrywania tego typu skarg. Stowarzyszenie pt.: Rada Etyki Mediów to jest takie samo 
stowarzyszenie, jakich mamy w Polsce tysiące. Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma 
Białe Błota Info zastanawia się, co Wójt jeszcze zrobi, żeby wygrać kolejne wybory, bo to jest cel, 
dyskredytacja gazety, jej osoby, różnych innych osób, podważanie ich wiarygodności, ma temu 
celowi służyć. Pani Marzanna Kreja Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info wezwała Wójta 
do usunięcia ze strony internetowej Gminy i ze swojego, podobno prywatnego profilu Wójt Dariusz 
Fundator Oficjalnie tekstów, które naruszają zarówno prywatność, dobra osobiste, bo oparte 
zostały na nierzetelnej informacji przekazanej przez Wójta do Rady Etyki Mediów w celu 
zmanipulowania rozstrzygnięcia, które de facto nie jest rozstrzygnięciem, Pani Marzanna Kreja 
Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota Info zażądała również, żeby Wójt usunął ze strony 
Urzędu tego typu informacje czy przekierowanie linkiem, ponieważ niestety podjęte zostały środki 
prawne.  
 
W zastępstwie Pani Malwiny Kołodziejczak, która zgłosiła swoje wystąpienie w tym punkcie głos 
zabrała radna Magdalena Sznajder Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która 
odczytała skargę złożoną przez p. Kołodziejczak na Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej. 
Przewodnicząca wyraziła nadzieję, że radni zrozumieli, że dobrze zostało wszystko przedstawione. 
Komisja odsłuchała jedno z nagrań, na resztę nie wyrazili zgody, ponieważ te nagrania ich 
zszokowały. Dla Radnych z Komisji procedowanie tej skargi nie było łatwe, kilka razy spotykali się w 
ramach tej skargi, za każdym razem przeżywając to od początku.  

Radna Magdalena Sznajder otrzymała pisma od Pani Wicewójt w sprawie przystanku, który jest przy 
ul. Toruńskiej, to jest droga wewnętrzna, serwisowa. Kolejny sezon mieszkańcy sołectwa Ciele i 
Zielonki spędzą w rowie melioracyjnym. Będzie padał śnieg, będą deszcze a oni będą tam stali aż się 
znowu coś stanie. Radna skierowała prośbę do Pani Sekretarz Ewy Galickiej, aby przyjrzeć się 
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jeszcze raz tej sprawie, ludzie stoją tam w rowie, ludzi jest coraz więcej, tam są firmy, na które 
wyrażamy zgodę, aby powstawały, ale nie dbamy o tych pracowników, nie dbamy o naszych 
mieszkańców. Tam się może coś wydarzyć, mają ruszyć drogą wewnętrzną tiry z Przyłęk, dochodzi 
tam do wypadków, tiry z pobliskich firm parkują sobie na drodze, niejednokrotnie ominięcie ich jest 
problemem. Ten przystanek jest bardzo potrzebny, ale jest bardzo niebezpieczny, nie chcieliśmy 
wiaty, chcieliśmy zwykły peron. Radną dziwi odpowiedź, bo jeszcze za czasów Pana Kowalskiego był 
pokazywany plan, mówił, że jeszcze tylko trochę pieniędzy na to brakuje. Okazuje się, że dopiero są 
wstępne rozmowy, że raz są zgody, raz ich nie ma. Pani radna skierowała prośbę do Sekretarz 
Gminy, potrzebny jest zwykły przystanek, właściwie peron, można go zrobić w czynie społecznym, 
tylko trzeba załatwić zgodę, bo jest to bardzo niebezpieczny przystanek, z którego też korzysta 
młodzież.  

Radna Magdalena Sznajder poinformowała, że dnia 11 września Sołectwo Ciele będzie sprzątało 
teren sołectwa. Sprzątanie zaczyna się o godz. 15:00, jeżeli dopisze pogoda zostanie zorganizowane 
również dla mieszkańców i zaproszonych gości ognisko z kiełbaskami.  

Głos zabrała Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann, która przypomniała, że od dwóch lat 
bezskutecznie zabiega o równy dostęp do komunikacji publicznej dla Sołectwa Kruszyn Krajeński 
oraz likwidację pętli autobusowej, która znajduje się tuż przy placu zabaw. W styczniu wystosowała 
pismo do sołtysów z południa gminy podając propozycję przebiegu trasy autobusów, w taki sposób, 
aby zapewnić podstawowe potrzeby komunikacyjne mieszkańców Kruszyna Krajeńskiego, Prądek, 
Trzcińca, poprawę komunikacji dla Zielonki. Były spotkania sołtysów i włodarzy Gminy z Zarządem 
Dróg Miejskich, są notatki z tych spotkań, linia dookólna została wstępnie zaakceptowana. Pani 
Sołtys zwróciła się do Rady Gminy, aby przyspieszyć tempo prac, Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Pan Łukasz Wyszomirski na Komisji oraz na spotkaniu roboczym z sołtysami nie 
wypracował żadnego konkretnego stanowiska, co jest powodem, może to, że radni sołeccy z Ciela, 
w tym Pan radny Henryk Sykut, Pani Radna Sznajder nie podzielają koncepcji linii dookólnej, bo 
autobus jeździłby tylko w jednym kierunku, nie wracałby ul. Kościelną. Radna z Ciela, Pani 
Magdalena Sznajder martwi się jak dojadą ludzie do kościoła. Pani sołtys zapytała jak mają dojechać 
dzieci, młodzież, emeryci z Kruszyna Krajeńskiego do szkoły, pracy i do urzędu, czy według pani 
Sznajder dalej mają chodzić na przystanek do Ciela na ul. Ogrody przez pole orne czy też przez 
odcinek leśny do szosy szubińskiej w Kruszynie Krajeńskim. Sołtys nie usłyszała żadnej konkretnej, 
wypracowanej trasy przebiegu dopasowującej się do istniejącej już infrastruktury. Pani Radna 
mówiła o przystanku na ul. Źródlanej, dlatego ta linia dookólna jest w taki sposób zrobiona, żeby 
uniknąć niebezpiecznych miejsc dla wsiadających. Pani Sołtys przedstawiła statystykę ile jest 
młodzieży dojeżdżającej do liceum w poszczególnych sołectwach, oraz sumę po dodaniu osób w 
wieku emerytalnym, wszyscy mieszkańcy Gminy Białe Błota płacą w równym stopniu za utrzymanie 
komunikacji publicznej, wszyscy płacą podatki, ale nie wszyscy mieszkańcy mają przywilej 
korzystania z tej komunikacji. Wykluczone z komunikacji miejscowości Kruszyn Krajeński jak i Prądki 
są dalej bez zmian, rozpoczyna się nowy rok szkolny, co Sołtys ma powiedzieć młodzieży, która 
przychodzi do niej z pytaniem jak mają iść, dalej lasem czy polem.  

Głos zabrała Sekretarz Ewa Galicka odnosząc się do sprawy ZAZu, zaznaczając, że sprawa jest 
bardziej skomplikowana niż to, co przedstawiły panie i to, co przedstawiła Pani Przewodnicząca 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radni otrzymali podsumowanie audytu, jest ono bardzo 
skrótowe, Sekretarz nie wysłała wszystkich materiałów z uwagi na przede wszystkim ochronę 
informacji, są to zupełnie odrębnie przedstawione stanowiska. Sekretarz specjalnie nie podawała 
informacji, kto prowadzi ten audyt, aby był przeprowadzony w ciszy i spokoju, bo znając nasze 
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lokalne media, które by się zaczęły rozpisywać na temat firm, które reprezentują Panie audytorki, 
dlatego chcieliśmy, aby ZAZ miał w spokoju przeprowadzony ten audyt. Panie audytorki złożyły 
propozycje, aby za pośrednictwem Pani Sekretarz, co nie jest udostępnianiem danych, skierować w 
piśmie do Pań, które złożyły skargę propozycję spotkania się w ZAZie bądź na neutralnym terenie, 
gdzie mogłyby się wypowiedzieć i przedstawić swoje stanowisko, jednak Panie z tego nie 
skorzystały. Nie ma znaczenia, jaka firma prowadzi audyt, bo tak naprawdę te Panie też nie znały 
pań audytorek i to, co reprezentują, mogłyby się z nimi poznać gdyby przyszły na spotkanie, 
umówiły się telefonicznie i przedstawiły swoje stanowisko. Wtedy mogłyby przedstawić uwagi, że 
Panie są nieobiektywne. Jeśli ktoś z Państwa chciałby posiąść, spojrzeć w bardziej dogłębną analizę, 
chociażby przeprowadzonych ankiet, wypowiedzi pracowników, to Sekretarz zaprasza, może ten 
materiał udostępnić. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że na żadną 
Komisję Skarg Wniosków i Petycji nie przeszedł Pan Wójt, na wszystkich tych komisjach były Panie, 
które złożyły skargę, może jakby Wójt przyszedł i wysłuchał tych nagrań, dzisiaj rozmawialibyśmy 
inaczej. Doszły nas głosy, że pracownicy ZAZu boją się, że jak Pani Agnieszka zostanie zwolniona, to 
ZAZ zostanie rozwiązany, to samo powiedział nam Pan Wójt, nie jest to prawdą, ZAZ będzie dalej 
istniał, skąd te osoby mają taką informację, w naszym mniemaniu one zostały po prostu 
zastraszone. Spotkań było wiele, Panie złożyły pismo do Pana Wójta z prośbą o pomoc, Pan Wójt nie 
zaprosił je do siebie, nawet nie przyszedł do nas na Komisję, kto miał wysłuchać te Panie. Panie 
audytorki też się z Komisją nie kontaktowały, a może dostałyby jeszcze inne materiały, nikt po nie 
przyszedł, został tylko wewnętrznie zaudytowany ZAZ. Przewodnicząca zapytała, jeżeli ktoś złoży na 
nią skargę, a jest sekretarką i okaże się, że jest zołzą, wyzywa pacjentów i będzie audyt, to ona 
zaczęłaby ich leczyć a nawet głaskać, byle tylko ten audyt wyszedł dobrze.  

Głos zabrał radny Krzysztof Michalak, który powiedział, że wszyscy przysłuchali się wypowiedzi Pań, 
które zostały zwolnione lub zostaną i każdy zapewne się zapoznał z audytem, ale Panie mówiły też o 
nieprawidłowościach finansowych w ZAZie, a audyt dotyczył stosunków międzyludzkich, myśli, że 
będzie to wyjaśnione przez odpowiednie instytucje, może były nieprawidłowości pomiędzy osobami 
wynikające z różnych charakterów, różnego podejścia do pracy, ale jest drugi aspekt finansowy, a 
ten audyt tego nie obejmował. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że Komisja 
procedowała już drugą skargę na kierownika ZAZ, poprzednia Kierownik opuściła stanowisko po 
złożonej na nią skardze, wtedy Pan Wójt z Komisją bardzo, ale to bardzo współpracował, 
Przewodnicząca nie wie, co się stało.  

Radny Łukasz Wyszomirski powiedział, że zaintrygowały go słowa Pani Sekretarz, że sprawa jest 
bardzo skomplikowana i radny czekał, aż Sekretarz uchyli rąbka i powie, co jest takiego 
skomplikowanego w tej sprawie oprócz tego co słyszeliśmy, ponieważ 19.08.2021 odbyło się 
spotkanie z Wójtem, w tej sprawie, na którym Wójt nas poinformował, że ten audyt jest 
przeprowadzany. Radny wyraził wątpliwość czy tego typu zarzuty nadają się na audyt, bardziej na 
kontrolę, bo to nie są tożsame pojęcia mimo wszystko, natomiast radny był bardzo zaskoczony 
tematem tego audytu Panujące stosunki międzyludzkie w ZAZie. Ta skarga nie dotyczyła tego, czy 
Pani Kierownik jest fajną koleżanką i czy jest miła i sympatyczna, bo to jest zupełnie inna kwestia i 
tego nikt nie poruszał. Dzisiaj usłyszeliśmy głosy trzech Pań i tam padły bardzo konkretne zarzuty, 
ten audyt nie odpowiada na te pytania, na temat fikcyjnych umów, faktur. Pani Skarbnik właśnie 
dokładnie to, potwierdziła, bo to są finansowe sprawy. I o to radny miał zarzuty do Wójta, że 
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oczywiście robi sprawdzanie w ZAZie, ale nie z tego, co powinien, to tak jakbyśmy pojechali 
samochodem do elektryka, a on by nam sprawdzał opony.  

Przewodniczący przerwał wymianę zdań między Radnym Łukaszem Wyszomirskim a Panią Skarbnik 
Katarzyną Strzygocką-Kowalską, zamykając temat oddał głos Sekretarz Gminy Ewie Galickiej. 

Pani Sekretarz podkreśliła, że najważniejszą rzeczą, jaka zaistniała w całym sporze to był konflikt 
między trzema pracownikami a kierownikiem ZAZu, na którego te Panie złożyły skargę, to 
obejmował audyt, żeby sprawdzić czy tam faktycznie jest spór, czy takie faktycznie są zachowania ze 
strony kierownika, jakie zostały opisane. Odnosząc się do uwagi Przewodniczącej Sznajder, 
Sekretarz zauważyła, że poprzednia Pani Kierownik ZAZ nie została zwolniona w związku ze 
złożonymi skargami, tylko z zupełnie innych powodów. Sekretarz oświadczyła, że były to zupełnie 
inne, merytoryczne powody a nie podważanie, o ile dobrze pamięta Pan Przewodniczący był wtedy 
Przewodniczącym Komisji Skarg, została przygotowana uchwała, która chyba nawet nie była podjęta 
przez radnych, a audyt nie był robiony. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz oddał głos radnemu Krzysztofowi Miachalakowi, który 
osobiście uważa, że jeżeli ten konflikt też dotyczył i pogłębiał się na przykład przez to, że ktoś mógł 
zauważyć jakieś nieprawidłowości finansowe, także przeprowadzanie audytu pt. czy ja cię lubię, czy 
ja cię nie lubię, według radnego jest bez sensu. Najsmutniejsze jest to, że nasi mieszkańcy za to 
zapłacili, podejrzewa, że całkiem ładne pieniążki i tak na prawdę ten audyt niczego nie rozwiązał. 
Jedna strona mówi „wy jesteście źli”, druga mówi „nie, to wy jesteście źli”. Jeżeli faktycznie są tam 
zgłaszane duże nieprawidłowości finansowe to zlecamy następny audyt czy zajmie się tym urząd. 

Sekretarz Ewa Galicka w odpowiedzi, powiedziała, że uczestniczyła w pierwszym posiedzeniu 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji, gdzie te Panie były obecne podczas posiedzenia i były 
przedstawiane dowody. Pani Sekretarz nie wie czy były to dowody, bo my, jako Urząd nie 
dostaliśmy żadnych dokumentów w związku z tym, dokumenty, którymi dysponowali pracownicy 
ZAZu, robiąc jakiekolwiek zarzuty w stosunku do nieprawidłowości są tylko w dyspozycji najwyżej 
Pani Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, my nie dysponujemy żadnymi takimi 
rzeczami, byliśmy z Wójtem w ZAZie, uważam, że jeśli Panie dysponują dokumentami, które 
stwierdzają nieprawidłowości to powinny zgłosić do odpowiednich organów i powinna zostać wtedy 
przeprowadzona kontrola.  

Radny Łukasz Wyszomirski zapytał Przewodniczącego Rady Gminy czy może zadać mu pytanie, na 
co Przewodniczący odpowiedział, że nie było radnego na liście, w związku z czym nie może.   

Ad.11. Zakończenie obrad XLIV Sesji VIII Kadencji. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zakończył obrady XLIV Sesji VIII Kadencji 
Rady Gminy Białe Błota. 

Przewodniczący Rady Gminy 

          Jacek Grzywacz 

 
Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 
21.09.2021 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy. 


